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VIATA DE BISERICA

                                                                 

    Studiul anterior a terminat cu sfatul lui Pavel zicand ca trebuiau sa se imbarbateze unul pe altul. 
Pentru Pavel biserica este o familie mare unde toti trebuie sa se imbarbateze, unul pe altul. Numele pe care il 
foloseste cel mai fregvent cu referire la credinciosi este "frate", il foloseste cel putin de 60 de ori in scrisorile 
sale. Numai in cele doua epistole catre Tesaloniceni le foloseste de 27 de ori. Este ca o tragedie atunci cand 
membrii bisericii ignora conceptul de familie. Este evident ca nici o familie nu e perfecta, cum nici o biseri-
ca nu e perfecta, daca nu exista o familie pentru a-i proteja pe cei mai slabi ei vor muri lent.

     In studiul de azi intram in ultima parte a primei epistole catre Tesaloniceni. Sa citim 1Tes 5,12-13:

 „12 Vă rugăm, fraţilor, să priviţi bine pe cei ce se ostenesc între voi, care vă cârmuiesc în Domnul,  
şi care vă sfătuiesc. 
13 Să-i preţuiţi foarte mult, în dragoste, din pricina lucrării lor. Trăiţi în pace între voi.”

Acesta este un sfat pentru membrii bisericii in relatiile dintre ei si cu conducerea bisericii, fara un 
conducator biserica s-ar rupe. Tatal este capul familiei si impreuna cu sotia sunt protectorii ei, copii asculta, 
cel putin aceasta este ordinea stabilita de Dumnezeu si cand aceasta se strica se ajunge la probleme serioase 
si in biserica este la fel. Dumnezeu a stabilit o ordine si daca nu se respecta avem de a face cu haos. Ce 
sfatuieste Pavel pe credinciosi? Doua lucruri: primul, ca liderii sa fie recunoscuti ca lideri si sa li se ofere 
respect pentru lucrarea lor. Cuvantul recunoscut inseamna acceptat.

Cum accepta biserica pe lucratorii sai? Toata biserica formeaza o comisie de numiri pentru a alege 
lucratori, pentru a alege aceasta comisie toti membri bisericii sunt chemati sa aleaga, sa opineze, sa dea 
sugestii. Fiecare poate sa isi spuna parerea cu privire la tot ce e necesar. Odata formata aceasta comisie de 
numiri, ei vor studia numele persoanelor alese iar dupa aceea sunt facute cunoscute numele inaintea 
bisericii. Incepand cu acel moment lucratorii alesi au autoritate deplina si trebuie sa fie recunoscuti ca atare 
dupa cum spune si Pavel. Dar cum sunt alesi pastorii? Prin aceasi procedura, dar la alt nivel. Cand se face 
congresul adunarii administrative, toate bisericile numesc reprezentanti pentru alegeri. Alegand acesti 
membri, toti au dreptul de a fi auziti. Acesti reprezentanti reuniti in congres aleg o comisie de numiri care 
sugereaza o comisie care va forma membri comisiei administrative, incluzand pe administratori si toate 
celelalte departamente. Dupa aceea recomendarea comisiei de numiri merge la intregul congres si in sfarsit 
se ia votul. Incepand cu acel moment reprezentanti bisericilor acorda adunarii administrative toata atentia si 
acea adunare administrativa este cea care aleg pastori.

In cuvantul apostolului Pavel, pastorii au autoritatea pe care functia le-o incredinteaza si trebuie sa 
fie recunoscuti ca atare. Se pare ca in biserica din Tesalonic existau frati care nu recunosteau autoritatea 
pastorala, mai spun un lucru, acest gen de frati au existat in toate timpurile, in timpul lui Pavel, dar exista si 
astazi, pentru ca aceasta este o reflectare a lumii in care traim; spiritul sindicalist intra si in biserica si unii 
frati cred ca isi pot asuma autoritatea conducerii trecand peste drepturile pastorului. Dar Pavel spune ca in 
poporul lui Dumnezeu lucrurile nu trebuie sa fie in acest fel. Poate ma intrebati, ce sa facem daca un pastor 
nu este corect in modul de conducere? Trebuie sa cautam presedintele conferintei. Adunarea pe care acest 
presedinte o conduce are autoritatea de a schimba pastori cand este necesar. Dar nu se poate ca un grup de 
frati dintr-o data doi trei frati, un presbiter doi incep sa isi doreasca sa preia conducerea bisericii trecand 



peste pastor; sa faca adunarea administrativa fara aprobarea pastorului, pentru aceasta biserica are un manual 
si trebuie sa urmeze sfaturile, regulile scrise in acel manual.

  Sa trecem la a doua parte. Care este lucrarea liderilor? Sa citim  versetele 14 si 15: 

„ 14 Vă rugăm, de asemenea, fraţilor, să mustraţi pe cei ce trăiesc în neorânduială; să îmbărbătaţi  
pe cei deznădăjduiţi; să sprijiniţi pe cei slabi, să fiţi răbdători cu toţi. 
15 Luaţi seama ca nimeni să nu întoarcă altuia rău pentru rău; ci căutaţi totdeauna să faceţi ce este bine 
atât între voi, cât şi faţă de toţi.” 

In lumina acestui text, sunt patru activitati pe care liderii trebuie sa le faca: primul, sa mustre pe cei 
ce traiesc in neoranduiala. Cum? Da, pe timpul lui Pavel erau frati care sub argumentul ca Hristos se va 
intoarce nu mai lucrau si au devenit o povara pentru biserica. Sfatul lui Pavel era ca trebuie sa ajute pe acesti 
frati, dar nu doar dandule peste, ci invatindu-i sa pescuiasca. Animandu-i, stimulandu-i sa nu ramana cu 
bratele incrucisate si invatandu-i sa-si asume responsabilitatile de tati si soti protectori ai familiei. 

A doua activitate a liderilor este de a imbarbata pe cei desnadajduiti, aceasta expresie era folosita 
mult in termeni militari si se referea la un sodat care iesea sin rand si dorea sa faca lucrurile in stilul lui. In 
loc de a  imbar-bata pe cei desnadajduiti, expresia literara trebuia sa fie, puneti la locurile lor pe cei care ies 
din rand, in toate familiile si toata armata sunt reguli care trebuiesc implinite de fiecare membru, pentru ca 
daca fiecare face ce-si doreste, imagineaza-ti  ce dezordine se produce. Liderul trebuie sa fie iubitor, dar 
trebuie sa fie si ferm in acelasi timp.

A treia activitate a liderilor este cea de a sprijinii pe cei slabi. In toate familiile sunt persoane timide, 
persoane extraordinare dar care au nevoie de imbarbatare constanta, una din activitatile liderilor este de a 
pune in alerta sau de a sprijinii aceste persoane. Cuvantul a sprijini in greceste este „para mutus”, este for-
mata din doua cuvinte para care inseamna aproape si mutus si care inseamna a vorbi. Literal inseamna sa fii 
aproape de o persoana pentru a-i vorbi cuvinte de imbarbatare, ca sa nu se desanimeze si sa continue inainte, 
si sunt multe persoane care au nevoie de acest fel de ingrijire.

Cea de a patra activitate a liderilor este cea de a fi rabdator cu toti, aceasta dragul meu este cea mai 
dificila lucrare a pastorului pentru ca pastorul  lucreaza cu fiinte umane si fiecare in parte e diferit de 
celalalt. Cred ca cea mai importanta materie pe care un pastor ar trebui sa studieze este relatiile interuma-ne, 
cum sa se relationeze cu persoanele, nu doar cu cele dificile ci si cu cele usoare. Biblia zice ca daca cuiva ii 
lipseste intelepciunea, sa o ceara de la Dumnezeu,  pentru ca a se relationa bine cu unele persoane este 
nevoie de multa intelepciune 

In a treia parte sa mergem la versetele 16-18:

„  16Bucuraţi-vă întotdeauna. 
17Rugaţi-vă neîncetat. 
18Mulţumiţi lui Dumnezeu pentru toate lucrurile; căci aceasta este voia lui Dumnezeu, în Hristos Isus, cu 
privire la voi.” 

Sunt trei versete scurte dar care ne introduce secretul unei vieti spirituale triumfatoare. Primul sfat 
este sa ne bucuram intotdeauna.Cum? Cum e posibil sa fim mereu fericiti daca uneori primim lovituri 
groaznice in viata? Nu este nimeni nebun sa rada in tot timpul. Pavel nu vrea sa spunem sa radem totdeauna 
ci a ne bucura intotdeauna, bucuria este roada duhului sfant nu inseamna a fii bucuros daca te pui in fata 
unei oglinzi si incepi sa razi, acesta poate fi o bucurie artificiala, bucuria la care se refera Pavel este natu-
rala, spirituala. Ce inseamna aceasta? Urmatorul verset explica zicand: rugati-va neincetat - acesta este al 
doilea sfat. Adevarata bucurie, bucuria spirituala, veridica, autentica, care este un izvor de endorfine este 
rugaciunea. Este imposibil sa fii bucuros mereu daca nu te rogi in tot timpul. Sa ne uitam la cele 2 cuvine:



„intotdeauna si neincetat”. Bucuria este rezultatul rugaciunii constante. Dar pastore cum voi fi intotdeauna 
bucuros, infruntand atatea greutati in viata? Iti dau un sfat: povesteste problemele tale lui Dumnezeu in 
rugaciune, daca e necesar plangi la picioarele Lui, facand asta te rogi si dintr-o data fara sa-ti dai seama vei 
vedea o dimensiune a problemei pe care inainte nu o vedeai si chiar vei surade dandu-ti seama ca te inecai 
intr-un pahar cu apa, atunci roaga-te fara incetare, dar roaga-te pentru a multumi.

Acesta este al treilea sfat al lui Pavel Mulţumiţi lui Dumnezeu pentru toate lucrurile; căci aceasta este 
voia lui Dumnezeu, în Hristos Isus, cu privire la voi.  Mareste pe Dumnezeu chiar daca nu-L intelegeti si vei 
ramane surprins de rezultate.

  Am ajuns la cea de a patra parte si gasim aici un sfat, sunt sfaturi pentru tesaloniceni este clar dar cat 
de actuale sunt si astazi sa citim versetele 19-22: 

  „19 Nu stingeţi Duhul. 
20Nu dispreţuiţi prorociile. 
21Ci cercetaţi toate lucrurile, şi păstraţi ce este bun. 
22Feriţi-vă de orice se pare rău.” 

Sunt 4 sfaturi - primul un stingeti spiritul. Spiritul Sfant lucreaza pentru inima si primul lucru pe care 
il face este de a ne convinge de pacat, Isus a spus ca atunci cand va veni Mangaietorul, ne va convinge de 
pacat. Cine ne convinge de pacat nu este pastorul, nici tatal, nici prezbiterul, nici presedintele conferintei, cel 
care ne convinge de pacat este Duhul Sfant, in Tesalonic existau unii frati, mi-ar place sa cred ca erau sinceri 
dar uneori imi e dificil - erau frati care nu respectau liderii, ramaneau la un argument si nimeni nu ii putea 
convinge ca sa renunte le ideea lor. Eu nu stiu pana in ce punct o persoana este corecta cand vede ca biserica 
se divide si nu admite ca nu sunt intr-o pozitie corecta iar eu ma intreb: lucreaza Duhul Sfant si in aceste 
inimi? Cu siguranta ca da, dar daca acea persoana nu vrea sa auda? Aici apare pericolul de a stinge Duhul, 
adica de a comite pacatul de neiertat. Acum acest pacat nu este de neiertat pentru ca Dumnezeu nu ar vrea sa 
il ierte ci pentru ca persoana respectiva si-a impietrit atat de mult inima si nu mai asculta vocea Duhului. In 
cuvintele lui Pavel gasim cu cuvintele, a stins Duhul. Sunt cateva metode de a stinge Duhul. Vocea Duhului 
uneori se manifesta prin invataturile Biblice si deasemeni prin sfaturile spiritului profetiei, de aceea urma-
torul sfat al lui Pavel este de a nu dispretui profetiile. A dispretui ceva nu este neaparat a nega valoarea ei, ci 
a nu-i da valoarea reala si il lasi deoparte  valorand alte lucruri. Este bine ca sa imi pun urmatoarea intrebare: 
pana unde trebuie sa iau in serios invataturile biblice? Dar invataturile Duhului profetiei? Le consider 
invechite si demodate?.

  Uneori ma vad tentat sa rationalizez ordinele divine si sa le adaptez la forma mea de a vedea 
lucrurile? Aceasta este o intrebare la care imi voi raspunde singur dar mi-ar place ca si tu sa ti-o pui.

Cel de al treilea sfat al lui Pavel este : „21Ci cercetaţi toate lucrurile, şi păstraţi ce este bun.” 

Cred ca tuturor ne place sa invatam, dar cine crede ca este pregatit sa invete trebuie sa fie mai intai 
capabil sa invete. Viata este o continua invatare, in ziua in care incetezi sa inveti, incetezi sa traiesti pentru 
ca traim invatand. Putem invata fiind atenti, citind, studiind, auzind,  in fine...sfatul lui Pavel este sa nu te 
inchizi in cunostinta pe care o ai acum, deschide-ti mintea, informeaza-te, citeste gandeste, analizeaza, cu-
noaste tot ce iti sta in putinta sa cunosti, dar pastreaza ce este bun. Pericolul care este in a examina totul, este 
sa inceapa sa iti placa ce nu este bun, de aceea vine sfatul lui Pavel

Departeaza-te de orice rau aici avem al patrulea sfat. Raul are multe forme, sunt rele pentru toate 
gusturile, pentru cele rafinate si pentru cele grotesti. Inamicul nu este prost sa se apropie de tine sub o 
singura forma, iar sfatul este, cere intelepciune lui Dumnezeu pentru a te ajuta sa-ti da seama cand fara voie 
de departezi de bine si mergi spre rau.



  Am ajuns la finalul acestui studiu. Aici se termina prima epistola a Tesaloniceni sa citim versetele 
23-24:

„23 Dumnezeul păcii să vă sfinţească El însuşi pe deplin; şi: duhul vostru, sufletul vostru şi trupul vostru,  
să fie păzite întregi, fără prihană la venirea Domnului nostru Isus Hristos. 
24 Cel ce v-a chemat este credincios, şi va face lucrul acesta.” 

Cine este cel care sfinteste? Nu esti tu, nu sunt eforturile tale, nu este stapanirea de sine. Sfintirea nu 
este produsul efortului omenesc, este Dumnezeu cel care te sfinteste. Pentru Pavel este clar atunci cand 
spune Dumnezeul pacii sa va sfinteasca El insusi pe deplin, multi crestini cred ca indreptatire este o lucrare 
complet divina, dar in sfintire este si participare omeneasca. Acesta nu este adevarat din punctul de vedere 
biblic. Toata lucrarea de mantuire care cuprinde indreptatirea, sfintirea si glorificare este o lucrare 
dumnezeiasca, omului ii ramane doar sa accepte sau sa respinga. De aceea Pavel adauga in versetul 24: 
Credincios este cel ce va cheama si va face lucrul acesta. 

Cine te-a chemat? Isus. Si cine va face asta? Isus. Si cum va fi aceasta sfintire? Va cuprinde intreaga 
fiinta, duhul, sufletul si trupul. Facultatile mintale, spirituale si fizice. Dumnezeu nu sfinteste doar mintea si 
aceasta este suficient pentru corp. Greci credeau ca, corpul era rau, dar mintea era buna, dar Pavel afirma ca 
mintea trebuie sfintita si corpul deasemeni. Si toata aceasta lucrare este exclusiv divina. El lucreaza in 
mintea ta, in emotiile tale, in tendintele tale omenesti. Ce trebuie sa faci? Sa mergi la Isus cum esti! Dar ce 
inseamna sa mergi la Isus? Sa iti pui deoparte timp sa te rogi in fiecare zi, sa studiezi Biblia, sa dai marturie, 
daca tu spui eu merg la Isus, eu vreau ca Isus sa ma sfinteasca, dar nu studiezi, nu te rogi, nu citesti Biblia si 
nu aduci pe nimeni la Hristos, atunci nu am facut nimic, acest eu merg la Hristos, e o poveste. Acest eu merg 
la Hristos este o filozofie, e teorie, nu e practica, si viata de crestin nu e teologie, nu pentru ca explica unde 
incepe salvarea, unde incepe sfintirea, unde se termina salvarea, unde se termina sfintirea. Viata crestina este 
practica, te rogi in fiecare zi, studiezi zilnic, marturisesti celorlalti ce a facut Isus in fiecare zi atunci cand 
faci asta esti in Hristos, si cand esti in Hristos, El sfinteste viata ta, El te pregateste si te duce din victorie in 
victorie pana la victoria finala.

Domnul sa te binecuvanteze.

Traducere si tehnoredactare 

Maria Bornea
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